
Hoe geloofwaardig is dat verweer in witwaszaken eigenlijk? 
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EEN TON WINNEN MET POKER 
IN HET CASINO



“Die ton heb ik in het casino 
gewonnen met poker”, is een 
veelgehoord verweer van 
vermogende criminelen. Maar: 
hoe groot is de kans dat iemand na 
meerdere bezoeken aan een casino 
een ton wint? Bij het antwoord 
op dat soort vragen kan het Team 
Forensische Statistiek van het 
Nederlands Forensisch Instituut 
(NFI) helpen. Zij kunnen met behulp 
van kansrekening en statistiek een 
bijdrage leveren om deze vraag te 
doorgronden.  

Forensische statistiek richt zich op statistiek 
en kansrekening die ten grondslag liggen aan 
forensisch onderzoek. In het bijzonder bij het 
interpreteren en evalueren van bewijsmateriaal. 
“Stel, er worden overeenkomsten gevonden tussen 
kenmerken van drie paar schoenen van verdachten, 
en schoensporen van drie paar schoenen op 
de plaats van een misdrijf. Kenmerken zijn 
bijvoorbeeld schoenmaat, merk, profiel. Wat is de 
bewijskracht van deze overeenkomsten?”, vraagt 
Reinoud Stoel, teammanager en onderzoeker 
forensische statistiek bij het NFI. 

“Wij kunnen gradaties aanbrengen in onze 
conclusie. Zie het als een weegschaal waar wij 
gewicht in leggen, wij kunnen aangeven hoe 
zwaar het gewicht is en in welke schaal het wordt 
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geplaatst, maar het is uiteindelijk aan de rechter om 
te bepalen hoe de weegschaal staat.”

Onderbuikgevoelens
Vanaf 2011 is forensische statistiek een apart 
deskundigheidsgebied van het NFI. Voor interne 
vraagstukken, maar zeker ook extern voor OM en 
politie. Op dit moment is het team forensische 
statistiek bezig met het zogeheten ‘casino-verweer’ 
in een witwaszaak. Officier van justitie Greetje Bos 
en parketsecretaris Janneke van Dooren schakelen 
graag de hulp van het statistiekteam in bij hun 
zaak. “In onze witwaszaken beweren verdachten 
regelmatig dat ze hun vermogen, soms zelfs een 
paar ton, in het casino hebben gewonnen met 
een potje poker”, aldus Van Dooren. Het casino-

verweer bestaat al lang, maar Bos en Van Dooren 
zijn de eersten die er hun tanden in zetten. De 
officier van justitie en parketsecretaris willen 
hun onderbuikgevoelens onderbouwen met een 
berekening.Om te bepalen of dat kan, is de casino-
casus voorgelegd aan deskundigen van het het 
statistiekteam. 

Het gaat vaak om zaken met de verdenking van 
mensen- of drugshandel. “De verdachten rijden 
in dure auto’s en leven zichtbaar op grote voet.  
Hun uitgavepatroon past duidelijk niet bij hun 
legale inkomsten. Verdachten geven regelmatig 
aan dat ze het grootste deel van hun vermogen 
in het casino hebben gewonnen en zo hun pracht 
en praal  financieren”, laat de officier weten.Het 
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casino-verweer is volgens de secretaris een slim 
verweer. Het is erg lastig onderuit te halen omdat 
het casino alleen winstbedragen boven de 15.000 
euro registreert. Onder dat bedrag kun je dus in 
theorie zonder geld het casino in lopen, een drankje 
drinken en weer naar buiten gaan met ‘plots’ 14.500 
euro winst op zak, keer op keer. 

Hoe vaak kun je winnen?
“Het gaat in deze zaken vaak om grote bedragen. 
Verdachten beweren in totaal een groot aantal 
bezoeken aan Holland Casino te hebben gebracht 
in een tijdsperiode van, zeg, twee jaar”, zeg Bos. 
”De vraag is dus hoe vaak iemand die poker speelt 
kan winnen in een casino? En hoe groot is de 
kans dat je binnen dat tijdsbestek met pokeren 
aan een bepaalde winst komt?” zegt Stoel. Het 
verweer van verdachten is vaak dat ze regelmatig 
bedragen onder de 15.000 euro winnen en dat is 
dus slecht te verifiëren. “Poker is in tegenstelling 
tot roulette meer dan enkel gokken. Het spel kent 
een vaardigheidselement. Er zijn pokerspelers 
die nauwelijks verliezen. De kans dat je met 
roulette wint, kun je uitrekenen: bijvoorbeeld de 
verwachte opbrengst na honderd keer spelen met 
een bepaald bedrag. Roulette is een kansspel, op 
de lange termijn kan je dus niet winnen omdat het 
casino zelf ook wat moet verdienen. Bij poker is 
dat anders. De inleg per tafel gaat naar de spelers, 
waarbij het casino een deel van de pot incasseert. 
Als je beter bent dan de andere spelers aan jouw 
tafel zou je dus structureel kunnen winnen.”

Belangrijke informatie zou gehaald 
kunnen worden uit spelersdagboeken die 
veel pokeraars bijhouden, stelt Stoel. “Als 
je iemand volgt over een langere periode, 
de verliezen aftrekt van de winsten, en 
dit bedrag deelt door het aantal uur dat 
poker is gespeeld, kun je de gemiddelde 
winst per uur uitrekenen. Leuk, maar 
voor de meeste mensen levert dit geen 
megabedragen op bij poker.”  Ook zou je 
kunnen kijken naar factoren die een rol 
spelen zoals de inzet van de tafel en de 
kwaliteit van de tegenspeler. De kans om 
te winnen lijkt het grootst aan een tafel 
waar dagjesmensen spelen. Die zijn niet 
zo goed, en komen daar een keer voor een 
gezellig avondje uit. Ze leggen over het algemeen 
ook niet veel geld in. Aan tafels waar om meer geld 
wordt gespeeld, kun je in theorie meer winnen, 
maar daar zul je ook betere tegenspelers treffen, 
tegen wie het lastiger winnen is”, vermoedt Stoel. 
“Ook het uitzoeken van een specifieke tafel en plek 
kunnen belangrijk zijn bij poker.” 

Waarde forensische statistiek 
De uitkomsten van het onderzoek van de statistici 
van het NFI in het kader van het ‘casinoverweer’, 
kunnen mogelijk in de toekomst ook van betekenis 
zijn in witwaszaken.  “Het is bijzonder dat dit niet 
eerder is uitgezocht”, vindt Stoel. “Zeker omdat dit 
al wel uitgebreid is gedaan voor het roulettespel.”  
Zowel het vakgebied forensische statistiek als het 

statistiekteam zijn volop in ontwikkeling, benadrukt 
Stoel. Het team bestaat momenteel uit vijf 
personen. “We zijn veel bezig met verkennen van 
waar de toegevoegde waarde kan liggen en in wat 
voor casussen statistisch onderzoek het verschil 
kan maken.” 

Van moordzaken, tot gokspellen. In veel zaken 
doen zich gedurende het onderzoek bij politie 
en OM vragen voor van statistische aard, waar 
de forensisch statisticus bij zou kunnen helpen. 
“Ik vind het belangrijk dat men weet dat ze óók 
voor statistische vragen en vragen op gebied van 
waarschijnlijkheidsredenaties terecht kunnen bij 
het NFI. Dat gebeurt steeds vaker.”
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